

Militaryudvalgsmøde
15. marts 2023, kl. 17:00
DRF, Brøndby



Til stede:

Hans-Christian Hovmand (HC)
Line Bergmann (LB)
Sanne Klarborg (SK)
Maiken Holm (MH)

Fra administrationen:

Susie Juhl
Anne Silfwander

Ikke til stede:

Jan Juul (JJ)
Louise Hededam (LH)

Dagsorden:

Side

1	Info fra administration og formand	2
2	Opdatering af Reglement og banebyggerguide	2
3	Stævner og cups	2
4	Officials – uddannelse	2
5	Kommunikation.....	3
6	DM 2024 og frem.....	3
7	Eventuelt	3

	<p>1 Info fra administration og formand</p> <p>JJ ej tilstede.</p> <p>Admin: Stor fokus på den nyligt udgivne undersøgelse om den etiske brug af heste til ridesport og om vi egentlig bør ride og bruge hesten til sport. Undersøgelsen viser, at det må vi godt, men der er forskellige ting der skal tages hånd om. Generelt er der stor fokus på den etiske korrekte brug af hesten til ridesport – Line oplevede også, at det var en meget stor del af indholdet på FEI's Eventing Forum.</p> <p>LB: Vi skal (i alle henseender) være rigtig opmærksomme og dygtige til at begrunde, hvorfor vi gør, hvad vi gør af tiltag. Det kan være reglementsændringer, terrænbanebyggerguide el.lign.</p>
	<p>2 Opdatering af Reglement og banebyggerguide</p> <p>Reglement opdateret: længde på pony 90 – udgivelse d. 1/4.</p> <p>Line arbejder videre på banebyggerguiden med de justeringer, der er ønsket fra brugerne.</p> <p>Louise vil gerne arbejde på en rytterguide, der "matcher" banebyggerguide.</p>
	<p>3 Stævner og cups</p> <p>-Status på St. Hestedag Vi kører på med at lade St. Hestedag cup blive D-klasser. Klubberne er velkomne til at lave E-klasser/sløjfespring ved siden af. Admin. laver opdaterede bestemmelser og vejledning til indtastning i Equipe.</p>
	<p>4 Officials – uddannelse</p> <p>-Roller og funktioner - Uddannelse af nye</p> <p>Alle uddannelser trænger til en makeover, og der skal arbejdes på at skabe uddannelser, der sikrer, at de kan hvad de skal, men uden direkte kurser (undtagen TD, de skal på et basiskursus). Det skal være individuelle følrdninger.</p> <p>SK og MH vil arbejde på funktionsbeskrivelser, der skal klarlægge hvilke roller de forskellige officials har, samt at beskrive hvad der skal evalueres på inden en udnævnelse.</p> <p>TD: Øverste myndighed ved stævnet Godkender terrænbanen (forhindringernes størrelse / sværhedsgraden) = kan noget af det gøres virtuelt? Vigtigt med erfaring fra militarysporten.</p> <p>OD: Sikre at der kan laves en fair bedømmelse Tjekker flag, numre og forhindringshøjde. Ansvarlig for forhindringsdommere</p>

	Herunder bedømmelsen af forceringen af forhindringen (fejl / resultatregistrering)
	<p>5 Kommunikation</p> <p>Der er opbakning til, at vi evt. tager et TEAMS-møde om det med både Anne og Jan.</p> <p>Derudover blev der aftalt, at hvis vi oplever direkte usandheder eller personangreb på f.eks. Facebook, så er det ok at vi svarer på det i eget navn. Selvfølgelig i en ordentlig og respektfuld tone, men det skal være ok at sige fra overfor den slags, særligt fordi vores arbejde er frivilligt.</p> <p>-Info til stævnearrangører og andre i sporten, eks. Referater:</p> <p>Stævneplanlægning: Ved stævneplanlægning skal arrangører gerne melde eksakte klasser ind, og ikke bare intervaller. <u>Forslag:</u> DRF laver en skabelon med ønskede terminer? Vi synes, det er svært at planlægge og eksekvere? Vi er dog åbne for et online møde med stævnearrangørerne, hvor vi endeligt nikker genkendende til den råskitse/stævnekalender, DRF har udarbejdet på baggrund af indkomne ønsker.</p>
	<p>6 DM 2024 og frem</p> <p>Udbudsmateriale – forventeligt til udsendelse juli 2023</p> <p>LB: hvis klubberne skal nå at bygge en 3* bane, skal de gerne vide det inden juli. Kan vi varsle det flere gange inden juli, at DM kommer i udbud, så de har god tid. Er det mere hensigtsmæssigt, at vi laver en kontrakt på alle mesterskaber (senior, yr/jun, kat. 1)? Bør kat. 2/3 være med i "pakken"? Man kan måske blive prioriteret, hvis man også ønsker det mesterskab.</p> <p>ASI: har vi ramt det rette niveau, med vores mesterskab for kat. 3 og 2. Udvalget mener fortsat, at det er korrekt, at det afvikles på det min. C/B-plan, og ikke helt ned på D-plan. Det devaluerer sporten.</p> <p>Mesterskab i Haslev afvikles til oktober i stedet for august. Tjek op på placeringer, at de er beskrevet korrekt. DM for kat 3 og 2 synes vi i udvalget skal forblive på de niveauer det nu er. Det bliver flyttet fra Haslevs stævne i august til stævnet i oktober.</p>
	<p>7 Eventuelt</p> <p>Næste møde: Onsdag d. 19/4 kl. 20.00 – indkaldelse er sendt.</p>